
 Protokół 
XL sesji Rady Osiedla św. Łazarz 

z 21 lutego 2018 r. 
 
Sesja Rady Osiedla Św. Łazarz odbyła się w siedzibie przy ul. Wyspiańskiego 27. 
Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godz. 18:00. 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 
 
W obecności kworum (12 osób obecnych) obrady XL Sesji Rady Osiedla Św. Łazarz 
otworzył Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. Na protokolanta powołano Joannę Warsztę – pracownika 
Wydziału Wspierania Jednostek Pomocniczych Miasta.  
 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący odczytał porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Radni 
nie wnieśli uwag. 
 
 
3. Spotkanie z przedstawicielami CKT TRAKT. 
 
Spotkanie odbyło się przed otwarciem sesji. 
 
4. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia kandydata na członka komisji konkursowej 

programu „Centrum warte Poznania” na 2018 r. 
 
Przewodnicząca Zarządu, Maria Łazarz, odczytała pismo Wydziału Kultury z prośbą 
o wyznaczenie kandydata Rady na członka komisji konkursowej programu „Centrum warte 
Poznania” na rok 2018. Następnie Przewodnicząca przedstawiła propozycję Zarządu, by tak 
jak w roku 2017 jako przedstawiciela Rady wskazać Marię Łazarz, natomiast jako kandydata 
rezerwowego radną Marię Paradowską. Radni nie wnieśli sprzeciwu. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XL/259/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 3). 
 
5. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania rocznego z działalności Zarządu 

za rok 2017. 
 
Przewodniczący Rady, Filip Olszak, poprosił Przewodniczącą Zarządu o streszczenie treści 
sprawozdania, które wcześniej zostało już przesłane radnym mailowo. Wobec braku uwag ze 
strony radnych, Przewodniczący skierował projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Godz. 18:10 – do sesji dołączyła radna Agnieszka Michalak-Pietkiewicz. Od tej pory 
w obradach brało udział 13 radnych. 
 



Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 10, przeciw – 0, wstrzymało się – 3 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XL/260/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 5). 
 
6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia listy priorytetów w zakresie prac remontowych 

miejskich chodników oraz dróg wewnętrznych i gminnych na 2018 r. 
 
Przewodniczący Rady, Filip Olszak, przypomniał, że uchwała w sprawie ustalenia listy 
priorytetów w zakresie prac remontowych miejskich chodników oraz dróg wewnętrznych 
i gminnych na 2018 r. została podjęta już w sierpniu ubiegłego roku. Wówczas jako priorytety 
wskazano kolejno ulice: Wojskową, Chełmońskiego, Biedrzyckiego i Orzeszkowej. Jednak 
podczas spotkania z przedstawicielami Zarządu Dróg Miejskich ustalono, że remont 
ul. Chełmońskiego i ul. Orzeszkowej wykonany zostanie ze środków pochodzących ze Strefy 
Płatnego Parkowania, do czego konieczne jest podjęcie osobnej uchwały.  
 
Radna Agnieszka Glapa zaproponowała, by do listy dopisać remont ul. Winklera, na odcinku 
pomiędzy ul. Jarochowskiego a ul. Kasprzaka, naprzeciwko szkoły. Została jednak 
poinformowana, że w roku 2018 nie starczy środków na remont kolejnej ulicy. Zadanie 
przesunięto do realizacji w latach przyszłych. 
 
Godz. 18:25 – do sesji dołączyła radna Bogna Zielińska. Od tej pory w obradach brało udział 
14 radnych. 
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XL/261/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 6). 
 
7. Projekt uchwały w sprawie ustalenia listy priorytetowych zadań w zakresie 

przebudowy ulic w granicach Strefy Płatnego Parkowania na rok 2018.  
 
Przewodniczący Filip Olszak odczytał projekt uchwały, do którego radni nie zgłosili uwag. 
Przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XL/262/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 7). 
 
8. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Zarządu Dróg Miejskich o zmianę kategorii 

ul. Jarochowskiego z drogi zbiorczej na dojazdową.  
 
Przewodniczący Rady, Filip Olszak wyjaśnił, że przy okazji rozmów dot. zmiany organizacji 
ruchu na Łazarzu pojawiła się informacja, że ul. Jarochowskiego jest drogą o klasie zbiorczej. 
Informacja ta została zweryfikowana w ZDM. Klasa ta nie odpowiada jednak wynikowi 



konsultacji, które zostały przeprowadzone w ubiegłym roku z mieszkańcami, nie 
koresponduje też z przyjętym po tych konsultacjach projektem przebudowy ulicy. Ciężko 
wyobrazić sobie, aby droga, która jest w dużej mierze jednokierunkowa a jednokierunkowość 
ta jest tak skonstruowana, że z obu stron prowadzi do szpitala, nadal funkcjonowała jako 
droga zbiorcza. Wobec tego, Przewodniczący zaproponował, by zawnioskować do ZDM 
o zmianę klasy ul. Jarochowskiego ze zbiorczej na dojazdową, która jak sama nazwa 
wskazuje, przeznaczona jest na dojazd mieszkańców do posesji. Tym bardziej, że klasa ta 
umożliwi stworzenie ilości miejsc parkingowych zaplanowanej w projekcie przebudowy 
ulicy.  
Radni nie wnieśli uwag, przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XL/263/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 8). 
 
9. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania rysunku projektowego w zakresie 

odtworzenia terenu zieleni przy ul. Chociszewskiego. 
 
Przewodnicząca Zarządu Maria Łazarz przypomniała, że w planie wydatków na rok 2018 
przeznaczono 68 tys. zł na utrzymanie i zagospodarowanie zielenią pasów drogowych na 
terenie Osiedla. Podczas wcześniej wspomnianego spotkania w Zarządzie Dróg Miejskich 
zaproponowano, by w pierwszej kolejności odtworzyć zieleń w pasie drogowym przy 
ul. Chociszewskiego na odcinku od ul. Głogowskiej do Kasprzaka , stąd też prośba ZDM o 
zaopiniowanie projektu odtworzenia zieleni. 
 
Godz. 18:45 - do sesji dołączyła radna Maria Kopeć. Od tej pory w obradach brało udział 15 
radnych. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XL/264/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 9). 
 
10. Projekt uchwały w sprawie zmian w planie wydatków Osiedla na rok 2018. 
 
Przewodnicząca Zarządu Maria Łazarz wyjaśniła, że podczas spotkania z ZDM okazało się, 
że 25 tys. zł przekazane przez Osiedle na opracowanie projektu remontu drogi prowadzącej 
do przedszkola przy ul. Chociszewskiego, nie są potrzebne, ponieważ środki na ten cel 
zabezpieczono w budżecie Miasta. Wobec tego Zarząd zaproponował, by całą kwotę 
z powyższego zadania dołożyć do zadania polegającego na utrzymaniu i zagospodarowaniu 
zielenią pasów drogowych. Oprócz ul. Chociszewskiego odtworzenia zieleni wymagają 
bowiem także pasy drogowe przy ul. Wojskowej i ul. Dmowskiego.  
Ponadto, Przewodnicząca przypomniała, że w rezerwie znajdują się jeszcze dodatkowo 2 tys. 
zł. Zarząd proponuje, by przeznaczyć je na zadanie pn. „Zapewnienie środowiskowego 
wsparcia dla osób niepełnosprawnych”. 
Radni przystali na propozycję Zarządu, przystąpiono do głosowania. 
 



Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się –0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XL/265/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 10). 
 
11. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu zmiany funkcjonowania linii 

autobusowej nr 93. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, po czym wobec braku uwag ze strony 
radnych skierował go pod głosowanie. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
Jedna osoba podczas głosowania przebywała poza salą. 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XL/266/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 11). 
 
12. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania dzierżawy placu i budynku przy 

ul. Śniadeckich 12. 
 

Przewodniczący Rady Filip Olszak udzielił głosu obecnemu na sali panu Robertowi 
Wawrzyniakowi, który zainteresowany jest budynkiem przy ul. Śniadeckich 12. Gość 
przedstawił swoją propozycję zagospodarowania przedmiotowego terenu – warsztat 
samochodowy , myjnia ….. Następnie radni zadawali pytania dot. planowanej działalności. 
Ich wątpliwości wzbudzały niewyjaśnione kwestie dot. bezpieczeństwa oraz wpływu 
prowadzenia warsztatu na środowisko, w tym przede wszystkim pobliskiego Parku Wilsona. 
Po zakończeniu dyskusji, Przewodnicząca Maria Łazarz przedstawiła przygotowany przez 
Zarząd projekt uchwały negatywnie opiniującej dzierżawę  . 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 3 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XL/267/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 12). 
 
13. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji podziału Miasta na okręgi 

wyborcze. 
 
Przewodniczący Rady Filip Olszak odczytał projekt uchwały pozytywnie opiniującej, po 
czym otworzył dyskusję. 
Wśród radnych zaczynały pojawiać się głosy sprzeciwu i niezadowolenia z powodu 
propozycji nowego okręgu, do którego miałby należeć Łazarz. Radna Bogna Zielińska 
zaproponowała, by propozycję podziału Miasta na okręgi zaopiniować negatywnie. Wobec 
tego Przewodniczący w pierwszej kolejności poddał pod głosowanie projekt uchwały 
pozytywnie opiniującej. 
 

 Głosowanie nad projektem uchwały: 



Za – 0, przeciw – 12, wstrzymało się – 3 
 
Uchwała pozytywnie opiniująca nie została przyjęta przez radnych, w związku z czym 
przystąpiono do głosowania nad uchwałą negatywnie opiniującą. Uwagi zgłoszone przez 
radnych stanowią załącznik do uchwały. 
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 3 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XL/268/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 13). 
 
14. Projekt uchwały w sprawie rekomendacji dla Towarzystwa Osób Niesłyszących 

„TON” w zakresie realizacji zadania „Zapewnienie środowiskowego wsparcia dla 

osób niepełnosprawnych”. 

Przewodnicząca Zarządu poinformowała, że przed sesją z prośbą o rekomendacje zwróciło się 
do Rady kolejne stowarzyszenie, w związku z tym odstąpiono od podjęcia uchwały. 
 
15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę przeznaczenia środków 

znajdujących się w planie finansowym Przedszkola nr 32. 
 
Przewodnicząca Maria Łazarz odczytała pismo dyrekcji Przedszkola nr 32 z prośbą 
o wyrażenie zgody na przesunięcie kwoty 29 594 zł z zadania „Częściowy remont izolacji 
pionowej ścian piwnic” na zadanie „Remont pomieszczeń w Przedszkolu nr 32”. Radni nie 
wnieśli uwag. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XL/269/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 14). 
 
16. Projekt uchwały w sprawie diet dla członków organów Osiedla. 
 
Przewodnicząca Zarządu przypomniała, że projekt uchwały został przesłany radnym 
mailowo. Przewodnicząca zaproponowała jednak umniejszenie kwot dla osób nieobecnych 
podczas sesji. Przewodnicząca zapytała radnych o uwagi, których nie wniesiono. 
Przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XL/270/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 15). 
 
17. Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją, przedstawienie bieżącej 

informacji z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 
 



Przewodnicząca Zarządu zapoznała radnych z korespondencją wpływającą do Zarządu 
i Rady. 
 
18. Wolne głosy i wnioski. 
 
Radni nie wnieśli wniosków. 
 
19. Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 
obrady sesji. Sesję zakończono o godz. 20:20. 
 
 
Protokół sporządziła:                                                                          Przewodniczący obradom: 
 
 (-) Joanna Warszta  `                                                (-) Filip Olszak 



Przewodniczący        Poznań, 17 stycznia 2018 r. 
Rady Osiedla Św. Łazarz 
 

 
W uzupełnieniu do zawiadomienia o zwołaniu XL sesji Rady Osiedla Św. Łazarz na dzień 21 

lutego 2018 r. o godz. 17:30 przedstawiam następujący porządek obrad: 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Spotkanie z przedstawicielami CKT TRAKT. 

4. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia kandydata na członka komisji konkursowej 

programu „Centrum warte Poznania” na 2018 r. 

5. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania rocznego z działalności Zarządu 

Osiedla za rok 2017. 

6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia listy priorytetów w zakresie prac remontowych 

miejskich chodników oraz dróg wewnętrznych i gminnych na 2018 r. 
7. Projekt uchwały w sprawie ustalenia listy priorytetowych zadań w zakresie 

przebudowy ulic w granicach Strefy Płatnego Parkowania na rok 2018. 
8. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Zarządu Dróg Miejskich o zmianę kategorii 

ul. Jarochowskiego z drogi zbiorczej na dojazdową. 

9. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania rysunku projektowego w zakresie 

odtworzenia terenu zieleni przy ul. Chociszewskiego. 

10. Projekt uchwały w sprawie zmian w planie wydatków Osiedla na rok 2018. 

11. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu zmiany funkcjonowania linii 

autobusowej nr 93. 

12. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania dzierżawy placu i budynku przy 

ul. Śniadeckich 12. 

13. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji podziału Miasta Poznania na 

okręgi wyborcze. 

14. Projekt uchwały w sprawie rekomendacji dla Towarzystwa Osób Niesłyszących 

„TON” w zakresie realizacji zadania „Zapewnienie środowiskowego wsparcia dla 

osób niepełnosprawnych”. 

15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę przeznaczenia środków 

znajdujących się w planie finansowym Przedszkola nr 32. 

16. Projekt uchwały w sprawie diet dla członków organów Osiedla. 



17. Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją przedstawienie bieżącej informacji 

z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 

18. Wolne głosy i wnioski. 

19. Zamknięcie sesji. 

 

 
Przewodniczący 

Rady Osiedla Św. Łazarz 
 

               (-) Filip Olszak 
 

 
 


